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Vážená paní starostko, vážený pane starosto, vážení příznivci SMS ČR, 

měsíc květen se v prvé řadě nesl ve znamení Obecného nařízení o ochraně osobních údajů. 
V průběhu tohoto měsíce se konaly implementace GDPR jak na obecních úřadech, tak 
základních či mateřských školách v rámci celého území Plzeňského kraje. Problematika ochrany 
osobních údajů je sice v současnosti prioritní, SMS ČR se ale na národní úrovni aktivně věnuje 
například i novele zákona o střetu zájmů. Pro přiblížení aktuálních informací přímo ze sdružení 
SMS ČR přichází pravidelný měsíčník. 

Krajské informace z tisku 

Starosty ze severního Plzeňska zajímaly silnice a vodohospodářská infrastruktura 

Opravy silnic, změny v jízdních řádech veřejné dopravy, možnosti obcí v rámci budování 

vodohospodářské infrastruktury, ale i dotace pro pojízdné prodejny. To byla témata společného 

setkání starostů okresu Plzeň-sever se členy Rady Plzeňského kraje. Mnoho dotazů bylo 

směřováno na plánované opravy komunikací v okrese nebo obchvatů měst. Dále starosty 

zajímaly možnosti v oblasti vodohospodářské infrastruktury, napojení na ČOV nebo zásobování 

pitnou vodou. Celý článek zde. 

 

 Hlavním tématem pro starosty na Klatovsku byla doprava 

Více než třicítka starostek a starostů klatovského okresu se 17. května setkala se členy Rady 

Plzeňského kraje. Mezi nejčastější témata debaty patřil stav silnic a jejich plánované opravy a 

dopravní obslužnost. Setkání zahájil hejtman Josef Bernard, který stručně shrnul priority kraje 

ve vybraných rezortech a upozornil starosty na možnost čerpat dotace na budování 

cyklostezek. Dále jednotliví členové rady hovořili o dotačních titulech, které pro obce kraj 

nabízí, nebo o plánech pro další období. V následné debatě se starostové zajímali o změny ve 

veřejné dopravě a dotazovali se na plánované opravy silnic a mostů. Tisková zpráva. 

 

Škodám z bahna při povodních se dá předcházet. Recept mají v Němčovicích 

Povodně přinášejí kromě škod spojených s vodou také problémy s bahnem. Toho se totiž do 

obcí valívá z polí při průtržích mračen čím dál víc. Důvodem je sucho, rozložení srážek v čase 

a ráz krajiny, ve které chybí meze a remízky. Řešením může být třeba ochranný pás kolem 

obce, který stavějí v Němčovicích na Rokycansku. Více se dočtete zde.  

facebook.com/smscr.cz 
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http://www.plzensky-kraj.cz/cs/clanek/starosty-ze-severniho-plzenska-zajimaly-silnice-a-vodohospodarska-infrastruktura
http://www.plzensky-kraj.cz/cs/clanek/starosty-na-klatovsku-nejvic-zajimala-doprava
https://ct24.ceskatelevize.cz/regiony/2490568-skodam-z-bahna-pri-povodnich-se-da-predchazet-recept-maji-v-nemcovicich
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Důležité informace a novinky z regionálních deníků 

 

Silniční obchvat Chodové Plané možná za sedm let - Obce jako Brod nad Tichou, Kočov 

i Janov už mají obchvat. U Bezděkova se nedávno bagry zakously do země a firma staví novou 

komunikaci, podobně tomu je na území Chebska. U Drmoulu je z terénních úprav patrné, kudy 

nová silnice povede už v příštích letech a napojí se tak na stávající obchvat Velké Hleďsebe. 

Přivaděč I/21 ze severu na dálnici D5 tak odvede dopravu mimo obce. Krom městysu Chodové 

Plané, kde na úlevu od silného provozu místní čekají už desítky let. Nyní se ale prý blýsklo na 

lepší časy, a jak se zdá, je rozhodnuto: obchvat městyse povede takzvanou západní variantou 

a odkloní dopravu v úseku mezi Planou a Trstěnicemi do polí a luk za městys Chodová Planá. 

Oproti zmiňovaným obchvatům zde ale první auta projedou až nejdříve za sedm let. 

Na výstavbu nových cyklostezek na Tachovsku poputují miliony korun - „Nová 

cyklostezka by měla vést z Bezdružic směrem do Konstantinových Lázní a měla by se napojit 

na cyklo-inline dráhu, která byla v Konstantinových Lázních zbudována před pěti lety. Došlo 

by k propojení trasy k letišti. Toto propojení by mělo vést po stávající komunikaci, která je již 

delší dobu značena jako cyklotrasa. Pokud vše dobře dopadne, začneme buď letos, nebo 

nejdéle v příštím roce cyklostezku budovat,“ vysvětlil starosta Bezdružic Jan Soulek. Jak dodal, 

Bezdružice podaly žádost o téměř čtyřmilionovou dotaci. Ta by měla uhradit přibližně osmdesát 

procent všech nákladů. 

Stát posílá Plzeňskému kraji miliony na silnice - Krajský úřad bude letos čerpat ze 

státního rozpočtu 360 milionů korun na opravy silnic II. a III. třídy. Podle náměstka hejtmana 

pro dopravu Pavla Čížka to přitom nejprve vypadalo, že peníze nebudou. „Ještě před dvěma 

měsíci to vypadalo velice bledě, ale podařilo se a vláda prostřednictvím Státního fondu dopravní 

infrastruktury peníze uvolnila,“ řekl. 

Mešenští opravují úřad. Sportovci se dočkají sprch  - Do rekonstrukce budovy úřadu se 

pustilo Mešno. Už je vyměněná část oken, i fasádu čeká zateplení, uvnitř se opravují kanceláře 

a budují sprchy a umývárny, které chyběly místním sportovcům ze sousedního hřiště i 

návštěvníkům multifunkčního sálu v budově úřadu. Podle slov starosty obce Vladimíra Petra 

vyjde celá oprava na čtyři miliony korun. S náklady Mešnu pomohou dotace od Plzeňského 

kraje a ministerstva životního prostředí v celkové výši jeden a půl milionu korun. 

Hasiči budou rekonstruovat, stavět i pořizovat automobily - Čtyři sbory dobrovolných 

hasičů z Plzeňského kraje dostanou krajskou i státní dotaci na to, aby mohly stavět či opravovat 

zbrojnice. Jde o hasiče z Plzně, kde chystají přístavbu zbrojnice v Liticích, z okresu Plzeň–sever 

Rochlova, kde budou rekonstruovat stejně jako ve Kdyni na Domažlicku, a ze Zvíkovce na 

Rokycansku, kde postaví novou. Spolu s těmito dotacemi plánuje hejtmanství rozdělit hasičům 

další, celkem jde o více než 20 milionů korun. Balík 11,4 milion poputuje k dobrovolným 

sborům, které si požádaly o příspěvky na nákup nových dopravních i zásahových automobilů, 

na jejich opravy většího i menšího rozsahu nebo na pořízení věcného vybavení. Kromě těchto 

dotací kraj nejspíše pošle ještě dva další do Vejprnic a do Sušice. I je ale ještě musí odsouhlasit 

zastupitelstvo.  

https://tachovsky.denik.cz/zpravy_region/silnicni-obchvat-chodove-plane-mozna-za-sedm-let-20180503.html
https://tachovsky.denik.cz/zpravy_region/na-vystavbu-novych-cyklostezek-na-tachovsku-poputuji-miliony-korun-20180522.html
https://plzensky.denik.cz/zpravy_region/stat-posila-plzenskemu-kraji-miliony-na-silnice-20180501.html
https://rokycansky.denik.cz/zpravy_region/mesensti-opravuji-urad-sportovci-se-dockaji-sprch-20180531.html
https://plzensky.denik.cz/zpravy_region/hasici-budou-rekonstruovat-stavet-i-porizovat-automobily-20180530.html
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Aktuality a služby SMS ČR 

STŘET ZÁJMŮ SE ZMĚNÍ NEDOSTATEČNĚ 

Poslanci bohužel nepodpořili zásadní požadavek Sdružení místních samospráv ČR a Spolku pro 

obnovu venkova ČR, aby žádné údaje nebyly anonymně komukoli přístupné z oznámení, která 

musí starostové, místostarostové, radní a další komunální politici podávat. „Naše organizace 

nemohla souhlasit s takovouto podobou zákona o střetu zájmů, kterou dojednal Svaz měst a 

obcí ČR s poslanci. Problémem je, že především uvolnění starostové budou nadále muset 

zveřejňovat svá oznámení o příjmech nebo cenných papírů, neuvolnění funkcionáři například 

vlastnictví cenných papírů. SMS ČR bude nadále usilovat o změnu, aby soukromí komunálních 

politiků bylo více chráněno, a také požádá senátory, aby nevyhovující nová pravidla napadli 

opět u Ústavního soudu,“ sdělil ke schválené novele předseda SMS ČR a europoslanec Stanislav 

Polčák. Celá tisková zpráva k přečtení zde. 

SMS ČR ODMÍTÁ RUŠENÍ MATRIČNÍCH ÚŘADŮ V MENŠÍCH OBCÍCH 

SMS ČR zásadně nesouhlasí se záměrem Ministerstva vnitra ČR zrušit matriční úřady v těch 

obcích, kde je podle názoru ministerstva málo takzvaných prvozápisů za rok. Situace by se 

mohla dotknout téměř 450 menších obcí. „Rušení matričních úřadů by mělo být možné pouze 

na základě dohody s danou obcí a na její vlastní žádost,“ říká místopředseda SMS ČR Jan 

Sedláček. „Vyzýváme ministerstvo vnitra, aby zanechalo experimentů s veřejnou správou na 

místní úrovni a vzdalování jejího výkonu od občanů na venkově. Požadujeme okamžité 

ukončení této akce, která vystrašila menší samosprávy v celé České republice,“ dodává 

Sedláček a upozorňuje na to, že analýzu, kterou ministerstvo zdůvodňuje nutnost zrušení takto 

velkého počtu matričních úřadů, odmítla Rada vlády pro veřejnou správu vzít na vědomí. 

Tisková zpráva. 

SMS ČR NAVÁZALO SPOLUPRÁCI SE SDRUŽENÍM SPORTOVNÍCH SVAZŮ ČR 

Zástupci SMS ČR a Sdružení sportovních svazů podpisem memoranda o dlouhodobé spolupráci 

deklarovali společný zájem na rozvoji infrastruktury obcí a měst, spolupráci na zmapování 

stavu obecních a městských sportovišť. „Obce si uvědomují význam sportu pro budování 

komunitního života. Cílem obcí a jejich představitelů je, aby jejich občané mohli přímo v obcích 

realizovat své životní potřeby včetně sportovních aktivit,“ uvedl předseda SMS ČR a 

europoslanec Stanislav Polčák a doplnil: „Proto máme zájem spolupracovat s těmi, kdo se snaží 

pracovat s dětmi a mládeží a realizovat smysluplné volnočasové vyžití i na venkově.“ Připomněl 

také, že z mapování, které SMS loni provedla v obcích do 250 obyvatel, vyplývá, že i v těchto 

nejmenších sídlech je dnes více než 2900 sportovišť. To podle něj potvrzuje, že malé obce si 

uvědomují význam sportu pro své občany. Obdobné mapování chce SMS ČR letos realizovat v 

obcích od 250 do 3000 obyvatel. Celý článek zde.  

https://www.smscr.cz/cz/tiskove-zpravy/1635-2018-05-30
https://www.smscr.cz/cz/tiskove-zpravy/1610-2018-05-14
https://www.smscr.cz/cz/tiskove-zpravy/1614-2018-05-15
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Výhody a benefity Sdružení místních samospráv ČR 

Aktuální informace, odborné materiály, právní rady a zajímavosti pro Vás zveřejňujeme 

na webových stránkách: 

• http://www.smscr.cz/ 

• http://www.rokvobci.cz/ 

• https://www.facebook.com/SMSCR.CZ 

Obce na těchto stránkách mohou využívat:  

• Informační zpravodaj SMS ČR 

• Hlídač termínů starosty 

• Odborné články k tématům týkajících se veřejné správy 

• Rukověť starosty 

• Vzorové dokumenty ke stažení 

• Právní poradna Roku v obci – odpovědi právníka na již položené dotazy 

 

Členské obce navíc na těchto stránkách mohou využívat:  

Právní poradnu 

Newsletter – webové aktuality s přehledem aktuálních dotačních titulů z národních 

a evropských zdrojů 

Nedávnou novinkou je služba nocleh v centru Prahy, v místě sídla regionální  

kanceláře – Národní 41, Praha 1. Členové SMS ČR mohou zdarma využít této služby od května 

2017.   

V případě problémů a nejasností ohledně přihlašovacích údajů a zajištění noclehu v Praze, 

kontaktujte organizační manažerku Editu Nezvalovou, info@smscr.cz, tel. 577 688 103.  

 

 

Kontakty na krajskou organizaci Plzeňského kraje: 

Mgr. Michal Černý, předseda: urad@obec-volduchy.cz, tel. 371 728 321 

Karel Petráň, místopředseda: posta@svojsin.cz, tel. 724 183 679 

Eva Kubová, místopředsedkyně: ou@mladysmolivec.cz, tel. 602 175 471 

Karel Ferschmann, člen: starosta@nemcovice.cz, tel. 603 315 320 

Ing. Pavel Čížek, člen: p.cizek@spaleneporici.cz 

Roman Svoboda, DiS., krajský manažer: svoboda@smscr.cz, tel. 722 796 533 

http://www.smscr.cz/
http://www.rokvobci.cz/
https://www.facebook.com/SMSCR.CZ
https://www.smscr.cz/cz/sluzby/informacni-zpravodaj
http://www.rokvobci.cz/hlidac-terminu/
http://www.rokvobci.cz/zpravy-redaktoru/
http://www.rokvobci.cz/rukovet-starosty/
http://www.rokvobci.cz/dokumenty/
http://www.rokvobci.cz/pravni-poradna/
https://www.smscr.cz/cz/10-pravni-poradna
https://www.smscr.cz/cz/sluzby/9-newsletter
mailto:info@smscr.cz

